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Vážení spoluobčané, 
předně bych rád uklidnil občany ve vztahu k pandemii. Potkávám 

a hovořím se staršími občany.
Mnozí mají informace z tisku, rozhlasu a televize a přiznejme si, 

působí depresivně, až strašidelně a katastrofi cky. Z novin a televize 
zakuklenci politici před obrazovkou v rouškách, v zákulisí bez roušek 
a straší a straší. Ke starším občanům se nedostanou jiná vyjádření od-
borníků publikujících na sociálních sítích s jinými názory. Dovolím si 
zde citovat z mnoha příspěvků ty povzbuzující a trochu optimistické:

JUDr. Ing. Miloslav Ludvík, MBA (ředitel Fakultní nemocnice Motol):
„V pátek večer jsem se zúčastnil videokonference všech ředitelů vel-

kých nemocnic. Bylo nás tam asi šestnáct z celé ČR a probírali jsme naši 
připravenost na příští dny. V rámci debaty se také mluvilo o kapacitách 
volných lůžek. Skoro každý z nás hlásil počet pacientů s Covidem-19. 
Bylo jich okolo 20 hospitalizovaných. Počet těch ve vážném stavu se 
pohyboval okolo 5. Přitom těchto 16 velkých nemocnic disponuje tisíci 
lůžky a všechny jsou připraveny brát covidové pacienty.

Proč to píšu? Asi proto, že musí zaznívat také reálná čísla a nejenom 
katastrofi cké dojmy, kterých je všude okolo nás plno. Znovu opakuji a 
řekl bych, že mezi řediteli nemocnic je na tom shoda, české zdravotnic-

tví je opravdu robustní, dobré a připravené...Nikdo z nás se Covidu ne-
bojí, ale všichni před ním máme respekt...Nebojme se, ale chovejme se 
rozumně, užívejme si dnešních krásných slunečných dnů, vitamín D je 
dobrým pomocníkem v boji proti viru a hlavně věřme, že to zvládneme. 
Za české nemocnice Vám to mohu slíbit.“

MUDr. Hana Roháčová, Ph.D (Klinika infekčních, parazitárních a tro-
pických nemocí z Bulovky):

„Obtíže pociťuje asi 10% nakažených. Úmrtnost je stále stejně nízká 
(max 1%, v reálu asi i méně). To má k nemoci, která údajně ohrožuje exis-
tenci lidstva, daleko....“

Prof. MUDr. Jan Žaloudík (lékař, senátor a místopředseda Výboru pro 
zdravotnictví a sociální politiku Senátu PČR):

“Myslím, že musíme odlišit zrno od plev. Zjistit kdo, jak, co a proč hlá-
sá a nastavit si normální medicínská kritéria na to, proč testujeme po-
zitivitu u zdravých lidí?! Co testujeme? Přítomnost aktivního viru, neak-
tivního viru, kusu RNA? A všude stejně? PCR kvantitativně s hodnocením 
i nálože viru? Neboť košík jablek a vagón jablek jsou významně různá 
množství jablek, byť stejných.“

ˇ̌ ˇ̌

SLOVO STAROSTY



Předběžný přehled plánovaných sportovních, společenských akcí a událostí:

11. 10. Udílení svátosti biřmování
11. 10. Motoburza (Sportovní areál)
24. 10.  Nivnický kros
02. 11. Světelný průvod na hřbitov
14.-15. 11. Výstava J. A. K. (SD Beseda)

27. 11. Rozsvícení vánočního stromu
28. 11. Žehnání adventních věnců
28.-30. 11. Výstava BETLÉMŮ (SD Beseda)
6. 12. Mikulášská besídka (SD Beseda)
20. 12. Vánoční koncert DH Nivničanka (SD Beseda)
24. 12. Vítání Ježíška (kaple Nejsvětější Trojice)

Bohužel akce v těchto dnech nejsou vůbec jisté. 
Jestli se pořadatelé rozhodnou je uskutečnit nebo budou zrušeny se v předstihu dozvíte místním rozhlasem a ze stránek obce. 

PROSBA – VÝSTAVA BETLÉMŮ
Po pěti letech znovu připravujeme VÝSTAVU BETLÉMŮ, 

která by měla proběhnout od 28.-30. listopadu. Proto si Vás, 

spoluobčany, opět dovolujeme požádat o zapůjčení Vašich 

rodinných „klenotů“. Předem děkujeme za ochotu. 

14.-15. 11. Výstava J. A. K. (SD Beseda) 20. 12. Vánoční koncert DH Nivničanka (SD Beseda)
24. 12. Vítání Ježíška (kaple Nejsvětější Trojice)
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Prof. MUDr. Tomáš Zima (rektor Karlovy univerzity v Praze):
“Vadí mi neustálé koronavirové strašení...Hlavně nepanikařit a vrátit 

život do normálních kolejí. Vir tu zkrátka je a my se s ním musíme naučit 
žít. Veřejnost by se měla zklidnit, nikoli být vystavena strašení.... Druhá 
vlna samozřejmě přijít může a určitě si řekněme, že přijdou onemocnění, 
jež budou mít stejné příznaky jako infekce SARS-CoV-2 nebo nemoc co-
vid-19. Budete smrkat, kýchat, budete mít mírnou teplotu. To s podzim-
ními měsíci prostě nastává a většinou se na tom také podílejí koronaviry, 
i když jiného typu. Vypukne panika?!“

Možná si mnozí řeknou, starosta to podceňuje, vždyť celý svět je 
vzhůru nohama. Ne, nechci a nemám zájem bagatelizovat opatření a 
vystupovat proti nařízení, cílem tohoto příspěvku je uklidnit přede-
vším starší občany, kteří mají informace jen z médií. Soucítím s rodiči 
i dětmi a studenty, kteří musí trávit hodiny v rouškách a nemusím 
popisovat jaký je rouškový chaos ve školách, příběhů na sociálních 
sítích je až, až… 

Článek do novin je připravován s předstihem a v době, kdy se 
toto čtení k vám dostane, bude zřejmě situace zase jiná a nevím, zda 
lepší či horší. V každém případě opakuji, chovejme se zodpovědně. 
Opatření a nařízení dodržujme, jsou přijata i z obav možného přetí-
žení nemocnic kvůli rostoucímu počtu hospitalizovaných. Covid asi 
zmizí, až přestane být populární v médiích, stejně jako neslyšíme o 
jiných nemocech, na které umírá mnohem více lidí. 

Zdravá strava, sluníčko, vitaminy, pohyb, dobrá nálada a víra, 
nechť nás provází touto blbou dobou. Všem nám přeji, ať podzimní 
období zvládneme ve zdraví. 

Opusťme tohle temné téma a připomeňme, co obec plánuje za 
investice do konce roku.

Průmyslová zóna ZTV Kluka IV

Na Kluce za průmyslovou zónou, za solární elektrárnou, vzniká 
nová průmyslová zóna. Ve výběrovém řízení, které realizovala společ-

nost IS PROJEKT Uherský Brod prostřednictvím NEN (Národní elekt-
ronický nástroj) zvítězila společnost Mites s.r.o. s cenou 14,7 mil. Kč 
bez DPH a porazila 13 jiných uchazečů, jako např. Strabag, Skanska, a 
Rybárik, Ekostavby a další.

V současnosti práce již probíhají, pokládá se vodovodní řád, plyn 
a kanalizace. Termín I. etapy je do konce roku 2020 druhá etapa do 
30.8.2021. Výnos z prodeje parcel nám pokrývá z větší části výstavbu 
bydlení pro seniory.

Podporované bydlení pro seniory Nivnice

Vysoutěženo, dodavatel stavby je společnost 3V&H, smlouva 
uzavřena na 27,8 mil. Kč, včetně DPH. V současnosti probíhá úpra-
va projektu, zvýšení kapacity z 11 na 13 bytů a doplňují se úpravy 
pro splnění energetické náročnosti. Tyto úpravy navýší náklady, ale 
umožní čerpání dotace na tuto výstavbu ve výši 30% z celkových ná-
kladů. Práce budou zahájeny na přelomu v říjnu, termín dokončení 
je 30.8.2021.     

Oprava kaple na Hůrce

Jak bylo již popsáno, rádi bychom zvládli ještě provedení zpevně-
ní základů, drenáže a odvedení dešťových vod, vyhodnotit stav stře-
chy a instalovat okapy (střecha je bez okapů, jeden z důvodů, že je 
objekt značně vlhký). Vše bude odvislé od kapacity stavařů a taky na 
počasí pro přístup techniky. V prosinci se podávají žádosti na Památ-
kový odbor města Uherský Brod o dotaci na havarijní stav památek, 
tak se pokusíme získat dotaci na rok 2021 (příspěvky bývají ve výši 
200-300 tis. Kč) a na jaře 2021 bychom provedli opravu fasády.

Přeji nám všem především zdraví, užívejte posledního sluníčka, 
nalaďte se „pozitivně“ a opatrujte sa. A že s úsměvem jde všechno 
líp – to stále platí.

Miroslav Vykydal, starosta



MISTR TRADIČNÍ RUKODĚLNÉ VÝROBY
V pondělí se v barokních prostorách 

Reduty v Uherském Hradišti uskutečnilo již 
deváté slavnostní udělení krajského titulu 
Mistr tradiční rukodělné výroby Zlínského 
kraje. Nositelé tohoto titulu se ve svém obo-
ru snaží udržet znalosti a dovednosti našich 
předchozích generací. Věnují se provozo-
vání tradičních rukodělných technologií. 
Odborně je prezentují a snaží se je předávat 
dalším pokračovatelům.

Tento rok získala toto ocenění Gabriela 
Mahdalová. Ocenění přebrala z rukou Mgr. 
Miroslava Kašného, člena rady Zlínského 
kraje pro kulturu a PhDr. Romany Habar-
tové, vedoucí odboru kultury a památko-
vé péče. Nominaci získala v oboru práce s 
textiliemi - těžká krojová krejčovina, šití a 
zdobení tradičního lidového oděvu. Gabri-
ela Mahdalová, rodačka z obce Černá na Vy-
sočině, oživila nivnické řemeslo cifrování a 
šití krojů. S podporou bývalých pracovníků 
Slovače p. Míška z Hluku a Marie Straňáko-
vé obnovila výjimečnou a dlouholetou tra-
dici obce. K cifrování používá opravený stroj 
mistra krejčího p. Janči. Ke studiu řemesla 
používá také vzory práce p. Bradáče a také 
p. Vaškových z Korytné.

V rámci předávání ocenění uspořádalo 
Slovácké muzeum v Uherském Hradišti vý-
stavu s názvem „Když ruce pracují srdcem“. 
Výstava prezentuje mezi ostatními oceně-
nými i Gabrielu Mahdalovou ukázkou její 

práce. Oceněná se letos také stala laureát-
kou titulu udělovaného ministrem kultury 
ČR - Nositel tradice lidových řemesel.

Rada Zlínského kraje touto formou 
vyzdvihuje nadání a pracovitost tvůrců. 
Uvědomuje si, že díky oceněným přežívají 
původní rukodělné techniky do dnešních 
dnů. Výrobky řemeslníků díky výjimečné-
mu zpracování přispívají k bohatství Slo-
vácka a národního kulturního dědictví ČR.

Obec Nivnice touto cestou paní Mah-
dalové srdečně gratuluje k jejímu krásné-
mu úspěchu a děkuje za výrazné zvidi-
telnění naší obce v její krásné, poctivé a 
precizní práci. p p

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních cel-
sia (Počítáme ji ze tří čtení teploměru  
v 7:00, 14:00 a 21:00h. Večerní pozoro-
vání se bere do součtu dvakrát a výsle-
dek se dělí čtyřmi). Průměrná měsíční 
teplota se počítá s  průměrných teplot 
jednotlivých dnů. Průměrná roční teplo-
ta se počítá z průměrných teplot jednot-
livých měsíců.

Max. t. udává největší teplotu ve stupních cel-
sia, která byla dosažena v měsíci

Min. t.  udává nejnižší teplotu ve stupních cel-
sia, která byla dosažena v měsíci

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)

 zamračený den (zataženo 80-100%)
 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin teplota 
stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc
Ø Vítr  průměrná rychlost větru za měsíc v m/s

Max. rychlost větru 
největší rychlost v m/s, kterou vítr dosáhl během 
měsíce
Náraz větru 
největší náraz větru v m/s v daném měsíci

Počasí u nás v srpnu 2020
Max. 

t.

Min. 

t.
Ld M Lt T Tn Ø Vítr

Max. 
rychlost 

větru

Náraz
větru

105,4 20,7 32 8,7 - - 5 - - 22 5 - 0,2 2,6 4,6

sia, která byla dosažena v měsíci
 jasný den (max. 20% oblohy kryté)

Náraz větru
největší náraz větru v m/s v daném měsíci
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Komunitní škola BESEDA
V minulém čísle Nivnických novin byl otištěný dotazník, který se týkal nabíd-

ky kurzů a seminářů pořádaných v rámci projektu „Zvyšovanie kvality života na 
vidieku vytváraním komunitních škol“. Děkujeme všem spoluobčanům, kteří do-
tazník vyplnili. Na základě jejich názorů je připravena nabídka kurzů pro období 
říjen 2020 až březen 2021. 

Název projektu: „Zvyšovanie kvality života na vidieku vytváraním komunitních škol“
Kód projektu: 304030S541
Program: Interreg V-A Slovenská republika – česká republika 2014 – 2020
Prioritní osa: 3  Rozvoj miestnych iniciatív
Investiční priorita: 5. podpora právnej a administratívnej spolupráce a spolupráce me-
dzi občanmi a inštitúciami (11b)

Vedoucí partner: Kopaničiarsky región – miestna akčná skupina

Hlavní přeshraniční partner: Východní Slovácko

Partner č. 1:   Mikroregion Slušovicko

Období realizace:  květen 2019 – březen 2021

Za Východní Slovácko se projektu účastnily 3 obce – Nivnice, Strání a Vlčnov. V 
období květen 2019 až červen 2020 absolvovaly zástupkyně obcí vzdělávací kurz 
zakončený závěrečnou zkouškou a obhajobou závěrečné práce. Všechny obdr-
želi osvědčení Obecní koordinátor. V nadcházejícím období je úkolem obecního 
koordinátora zorganizovat kurzy, semináře a kroužky pro širokou veřejnost a ak-
tivity, které povedou k založení komunitní školy formou zapsaného spolku. Vše 
za fi nanční podpory výše uvedeného projektu. 

Za obec Nivnici se projektu účastnila M. Kománková. Aktuální nabídka kur-
zů je na následující straně; u některých bude ještě upřesněn termín a cena. Ke 
každému jednotlivému semináři nebo workshopu bude vytvořen samostatný 
plakátek. 

Těšíme se na viděnou při společně stráveném času.
obecní koordinátorka
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Těšíme se na viděnou při společně stráveném času.
obecní koordinátorka
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Fotoreportáž z hodů
Hodový víkend nám letos nezkazilo ani počasí a snad 

ani žádný „virus covidus“. S programem fotbalu jen lehce 
zamávala karanténa a zrovna tak i s dnem otevřených dveří 
na Orlovně. Všude se sice dbalo na zvýšenou hygienu, ale 
to určitě nebylo na škodu a nikomu to nepřekáželo. A co 
všechno jsme mohli navštívit? 

V pátek nám hody „zapálilo“ DISCO TRISCO. O víkendu 
nechyběla výstava drobného zvířectva – i letos chovatelé při-
pravili nejen své mazlíčky, ale i bohaté občerstvení. Tradiční 
podzimní výstava našich zahrádkářů se netradičně uskutečni-
la o hodovém víkendu (více na str. 8). A v nových prostorách 
Společenského domu Beseda se uskutečnila velkolepá výsta-
va řezbářských děl Pavla Pražana. Na Modrém domečku se vy-
stavovala keramika a obrazy, vše prodejné.

V sobotu nám na „náměstíčku“ zahrála dechová hudba Niv-
ničanka a vzápětí u Sedlcké chalupy tančili, zpívali a hráli členo-
vé Nivničky. Sobotní den zakončila AFTERPARTY ve Sportovním 
areálu.

Samozřejmě nechyběl otevřený Nadační 
dům, prohlédnout jste si mohli i Sedlckou cha-
lupu, kde probíhala ukázka paličkování.  A děti 
mohly dovádět na kolotočích, u stánků nebo ve 
„Tvořivé dílničce“ ve Zdravém bistru.

Hodové grilování nabídla Hospůdka na Hůr-
ce i Caff e Bar 66 s poslechem cimbálové muziky 
Lipina.

Že měly letošní hody úspěch svědčí velká 
návštěvnost nejen výstav – přišlo přes 1100 lidí! 
Děkujeme všem spolkům a spoluobčanům, kteří 
se na bezproblémovém průběhu hodového ví-
kendu podíleli!  -red
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50 ročník Podzimní výstavy zahrádkářů
V rámci hodů se uskutečnil už 50. ročník Podzimní výstavy ovo-

ce, zeleniny a květin místní Základní organizace českého zahrád-
kářského svazu. Vysokou úroveň si výstava zachovala i v letošním 
roce a na přání nejednoho návštěvníka patří za to velké poděko-
vání těm, kteří věnují hodně času organizaci a přípravě výstavy sa-
motné. Výstavu samotnou během 2 dnů navštívilo více než 1100 
lidí! 

Zahrádkářův rok tak provedl návštěvníky všemi obdobími 
roku – přes jaro, kdy se zahrádkář připravuje a plánuje kde co vy-
sadí, opravuje nářadí a nakupuje semínka, přes léto, kdy všechno 
už kvete a má i příležitost odpočívat, pokud mu to různá škodlivá 
„havěť“ umožní, přes krásný podzim, který opravdu hýří barvami a 
zahradníkovi nastává sklizeň až po zimu, kdy krmíme ptačí pomoc-
níky a tvoříme vánoční aranžmá. Truhlíková výzdoba se soustředila 
u domku s popisným číslem 50 a tržnice z cenami z roku 1970 lákala 
nejednoho návštěvníka ke koupi (a dokonce byli někteří ochotni i 
vytvořit řadu).

A co závěrem? Autorkám přejeme, aby jim nápady vydržely ješ-
tě na dalších 50 let.

ZO ČZS Nivnice

PODZIMNÍ ELIXÍR PETRŽELOVÉ-CELEROVÉ-MRKVOVÉ HRANOLKY
300 g vařené nebo sterilované červené řepy, 400 g 
očištěných jablek, případně med a citronová šťáva.
Nakrájenou řepu i odjádřená a nakrájená jablka 
rozmixujeme na hladký krém. Podle toho, jak 
jsou jablka kyselá, krém případně přislaďte nebo 
naopak okyselte. 

Očištěnou zeleninu nakrájejte na stejnoměrné nudličky – silnější hranolky a 
krátce je povařte v hodně osolené vodě. Scezené hranolky osušte, rozložte 
na plech vyložený pečícím papírem a dejte do vyhřáté trouby na 190-220 
°C. Pečte je tak dlouho, až se na povrchu objeví malé 
puchýřky. V tom okamžiku pokapejte 
hranolky olejem a razantně je dopečte. 
Osolte je při podání. Je to originální a 
lahůdková pochutina k posezení u vína.
OOs loltte jje řpřii podádá íní. JJe tto oriigiinálál íní a 
lalahůhůdkdkovováá popochchututininaa kk poposesezezeníní uu vvínínaa.
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Dobrovolné pracovníky, kteří se ve svém volném čase 
dlouhodobě a bez nároku na fi nanční odměnu věnují práci 
s dětmi a mládeží, ocenili v úterý 15. září ve zlínské Baťově 
vile představitelé Zlínského kraje. Ocenění dobrovolníci si 
převzali pamětní medaile, pamětní listy a upomínkové před-
měty. Z obce Nivnice byl v letošním roce oceněn navržený 
Mgr. Pavel Tomanec za práci s dětmi a mládeží v oddíle zápa-
su při Tělovýchovné jednotě Nivnice. Slavnostní-
ho ceremoniálu se spolu s ním za obec zúčastnil 
radní Tomáš Trtek, který mu i jménem celé obce 
pogratuloval a předal věcný dar.

Z proslovů, které zazněly, mi dovolte citovat 
slova radního Zlínského kraje Mgr. M. Kašného:

„Děkuji všem oceněným za jejich práci s dět-
mi a mládeží. Jsem rád, že v našem kraji je stále 
hodně dobrovolníků, kteří neváhají obětovat 
svůj volný čas a věnují ho našim dětem. Máte 
velký podíl na výchově dalších generací, pro-
tože jim s trpělivostí a poctivostí předáváte své 
dovednosti a znalosti. V koutku duše přitom 
doufáte, že v nich zůstane alespoň kousek toho, 
co jste jim předávali. Oceňuji 
Vaši nápaditost děti zaujmout, 
motivovat je, aby dělaly užiteč-
né věci jak pro sebe, tak i pro 
společnost. Své díky Vám tím-
to oceněním dává najevo také 
vaše okolí, které si Vás za vaši 
nezištnou práci váží. … Prosím, 
vydržte a nenechte se ničím od-
radit. Berte, prosím, toto ocenění 
jako symbolický projev uznání za 
hodnoty, které naší společnosti 
předáváte.“

místostarostka obce

ň kousek toho, 

Ocenění dobrovolných pracovníků 
Zlínského kraje 2020
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Jak jistě víte, v Nivnici po mnoho let 
úspěšně funguje Tělovýchovná jednota 
(dále jen TJ).  I TJ, tak jako jiné odvětví či 
spolky, procházela složitými obdobími. K 
historii se vrátím v některém z dalších vydá-
ních novin.  

Současnost: k 1. 1. 2020 Tělovýchovná 
jednota eviduje 361 členů, z toho 206 členů 
je mladších 23 let.  TJ jako spolek organi-
začně spadá pod Českou unii sportu (dříve 
ČSTV). Posledních min. 10 let byla činnost TJ 
hodně dotována obcí Nivnice a jen díky pří-
spěvkům obce na energie, provoz materiální 
základny, ale samozřejmě i díky obětavým li-
dem okolo sportu se dařilo udržet i členskou 
základnu. Tato situace byla v mnoha obcích a 
obce musely sanovat náklady jednot či spor-
tovních klubů. Po vzoru jiných měst a obcí i 
v naší obci jsme se s vedením TJ dohodli na 
převodu majetku pod obec za 1 Kč. To má 
své výhody i nevýhody. Výhodou je, že obec 
má zcela pod kontrolou náklady na provoz 
a opravy, může žádat o dotace na investice, 
opravy i provoz. Může lépe optimalizovat 
náklady energetické i provozní. Nevýhodou 

Nivnický zápasnický oddíl, který je v 
našem regionu jako jediný, kde se zabývá 
tímhle úpolovým sportem, má bohatou 
historii. Je pravdou, že se koncem minulého 
tisíciletí potýkal s vleklou generační krizí, ale 
v současné době se těší velkému rozmachu.

Bývalí zápasníci a lidi, kterým zápas při-
rostl k srdci, nedovolili, aby klub, který byl 
na pokraji existenčního kolapsu, přestal 
fungovat.

Dnes má oddíl asi čtyřicet členů. Z toho 
asi dvacet pět mladých sportovců a patnáct 
dospělých. Vedení čítá pět členů a předse-
dou oddílu je p. Zdeněk Krajčovič, který je 
bývalým úspěšným nivnickým zápasníkem.

Hlavním trenérem je p. Pavel Tomanec, 
který převzal pomyslné žezlo od matadora 
nivnického zápasu, p. Josefa Mahdala. Byl to 
právě p. Mahdal, co postavil nivnický zápas 
opět na nohy. Na jeho tréninky začalo po-
stupně chodit víc a víc mladých sportovců, 
se kterými po těžkých začátcích začal získá-
vat množství úspěchů. Zdravotní stav ale p. 

Tělovýchovná jednota Nivnice 

Oddíl zápasu jede na vlně zájmu a úspěchů

bylo a je stáří a stav objektu, který vyžadoval 
a stále vyžaduje opravy a údržbu. Sportov-
ní areál - venkovní část se podařila v krátké 
době opravit a vybudovat. Nové tribuny, 
nové víceúčelové hřiště, kryté posezení, relax 
centrum, střelnice, oprava sklepních prostor 
(Penalty), výsadby a stálá údržba ihned po-
výšilo areál na vyšší úroveň a potěšením je 
každodenní využití. Sportovní hala a fotbalo-
vé kabiny zatím čekají na tu správnou dota-
ci. V letošním roce se podařilo získat dotaci 
4 mil. Kč na rekonstrukci fotbalových kabin, 
sociálního zařízení a kotelny. Bude to roz-
sáhlá rekonstrukce řešící nové elektro, vodo, 
topo rozvody, sprchy, WC, podhledy, výmal-
by, prostě komplet. Potěšující je, že od roku 
2018 zahájila ČUS a pomáhá sportovcům 
prostřednictvím programu „Můj klub“ čás-
tečně fi nancovat činnost sportovních svazů 
a spolků. Naší jednotě se daří každoročně zís-
kávat dotaci a společně s dotací obce zvládá 
ufi nancovat činnost všech oddílů. Potěšující 
je i informace, že konečně začíná fungovat 
i NSA (Národní sportovní agentura) a pro-
gram „Můj klub“ již pro rok 2021 vypisuje 

Mahdalovi nedovolil věnovat se tréninkům 
v plné míře, tak se hlavním trenérem stal 
jeden z nejlepších, co vzešli z líhně tohoto 
klubu, již zmíněný Pavel Tomanec.

Tomu jako asistenti pomáhají Vratislav 
Vítek, Petr Matěk, Jaroslav Mahdal, František 

tato agentura. Mimo to byly zveřejněny in-
formace o alokaci téměř 12 miliard korun na 
investice pro sport, z toho 6 miliard pro obce 
do 5000 obyvatel. Tak se nechme překvapit, 
zda nejde jen o předvolební sliby. I tak chce-
me být připraveni a připravíme studii na re-
konstrukci sportovní haly a přístavbu. Jedno-
duše, přijde-li výzva, chceme být první v řadě 
se žádostí a získat prostředky na rekonstruk-
ci. Ale dosti k záměrům a číslům a vraťme se 
ke sportovní činnosti.

Naše obec je již od nepaměti kolébkou 
více sportů. V současnosti fungují bezvadně 
tyto oddíly: oddíl kopané, oddíl volejbalu, 
oddíl zápasu, oddíl stolního tenisu, oddíl 
tenisu a cvičení žen (dříve ASPV dnes Volno-
časový a rekreační sport).  V dnešním čísle 
NN se představí oddíl zápasu, který zazna-
menává v posledním období značný zájem, 
ale hlavně získává taky značné úspěchy. V 
dalších číslech se dočtete o činnosti jiných 
oddílů a přislíbena je i informace z počátků 
činnosti a vzniku oddílu zápasu. 

Ing. Miroslav Vykydal 
Předseda TJ Nivnice

Bartoš, Jaroslav Oliva i samotný předseda 
Zdeněk Krajčovič.

Metodiku právě mají dokonale propra-
covanou. Atleticko-gymnastickou přípravu, 
která přechází do samotného zápasu, si roz-
dělili. Těch nejmladších se ujali Petr Matěk a 

vat množství úspěchů. Zdravotní stav ale p. Tomu jako asistenti pomáhají Vratislav 
Vítek, Petr Matěk, Jaroslav Mahdal, František 

která přechází do samotného zápasu, si roz-
dělili. Těch nejmladších se ujali Petr Matěk a 

w w w. n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 1010



Jaroslav Mahdal a speciálně zápasu a starší 
mládeži se věnují Pavel Tomanec a Vratislav 
Vítek.

I těm nejmenším se trénování v nivnic-
ké hale moc líbí, protože je trenéři dokáží 
výborně motivovat a povzbudit. Nemůžou 
se dočkat dalšího tréninku, kde je pokaždé 
čeká něco nové. Každý by chtěl jednou do-
sáhnout co nejlepších výsledků na zápas-
nických soutěžích.

To se v posledním období docela daří. 
Takovými prvními sběrateli turnajových 
medailí byl Matyáš Oliva a Pavel Franek. Jez-
dili po dostupných turnajích a mnohokrát 
brali ty nejcennější kovy. Postupně se k nim 
začali přidávat další a další. Bylo to jen díky 
tvrdému a poctivému trénování, jak pod 
vedením trenéra Mahdala, nebo nyní Pavla 
Tomance.

To, že je nivnický oddíl nejdál od toho 
špičkového českého zápasnického dění, 
nedovolovalo nivnickým zápasníkům či už 
z časového nebo fi nančních důvodů jezdit 
na ty velké, často mezinárodní turnaje. Sou-
těžit se jezdilo do Krnova, Hodonína, Prostě-
jova, Olomouce nebo Nového Jičína. Daleké 
české turnaje byly nedostupné.

Díky různým sponzorům z okolí, ale 
hlavně díky dotacím obce Nivnice se to 
změnilo. Začalo se závodit v Praze, Kladně, 
Ostravě, Jihlavě a i tam si naši mladí borci 
vedli výborně.

Takový  průnik do české špičky začal ro-
kem 2016. To se Pavel Franek a Filip Jozefak 
představili coby mladší žáci na MČR v Klad-
ně. Pavel Franek vybojoval 4. místo a byl je-
nom kousek od vysněné mistrovské medai-
le. Filip Jozefak obsadil pátou příčku. Oba 
tam upoutali svým poctivým a vzorovým 
rozcvičováním kameramana ČT a rázem se 
tak octli ve sportovním TV pořadu, Lvíčata.

Rok 2017 už byl ale rokem, kdy to na 
velké akci konečně cinklo. Na MČR v Krnově 
získal Filip Jozefak stříbrnou medaili a stal 
se tak vicemistrem ČR v zápase řecko - řím-
ském stylu pro kategorii mladší žáci. Později 
ale Filipa zdravotní problémy připravili o té-
měř celou následující sezonu. Po uzdravení 
se začal pilně připravovat na republikový 
šampionát v řeckořímském i volném stylu. 
Příliš velké naděje si nikdo nedělal, ale tre-
néři odvedli perfektní práci a Filipa nastavili 
na jeho životní formu.

Na MČR v řeckořímském stylu, které se 
konalo v dalekém Chomutově, získal opět 
stříbrnou medaili. I když ve fi nále vedl nad 
třineckým zápasníkem vysoko na body, 
tak ho jediná chyba připravila o mistrovský 
titul. Ten se mu ale podařilo urvat o týden 
později v Hradci Králové ve volném stylu. 

Šampionát prošel bez jediné porážky a při-
vezl tak do Nivnice titul mistra ČR!

Tyhle úspěchy ho nominovaly do výbě-
ru Jihomoravského kraje na regionální mis-
trovství republiky družstev. I tam byl úspěš-
ný a svými vyhranými zápasy pomohl týmu 
k zisku bronzových medailí.

Nejsou to ale jediné výborné výsledky 
tohoto mladého Hlučana, který hájí nivnic-
ké barvy. Vyhrál turnaje třeba v Kladně, No-
vém Jičíně, Tiché, Olomouci, Krnově, nebo 
na domácím Memoriálu a na mnoha turna-
jích se umístil na stupních vítězů. Byl taky 
vybrán do ankety o nejlepšího sportovce 
okresu Uherské Hradiště, kde se v kategorii 
mládež umístil na druhém místě. S trené-
rem Tomancem se zúčastnil velkého turna-
je v dánském Koldingu, kde Filip vybojoval 
stříbrnou medaili.

Filipovi ale zdatně sekundují i ostatní 
borci nivnického oddílu. Druhým republi-
kovým medailistou je Adam Petráš, který ve 

Vítkovicích získal titul vicemistra republiky ve 
volném stylu, pro kategorii žáků. Je to jeden 
z dalších talentů nivnického zápasu a nejed-
nou už přivezl z turnajů cennou medaili.

Medaile ale vozí i třetí z mušketýrů Kryš-
tof Janča nebo Josef Gračka, Marek Haluza, 
Jáchym Matěk, Jonáš Kollár či Anička To-
mancová. Tahle dcera trenéra Tomance je 
zatím jedinou úspěšnou zápasnicí v oddíle. 
Srdnatě se rve s českou dívčí špičkou a ne-
jednou dokázala udělat na soutěžích výbor-
ný výsledek.

Pravidelně koncem prázdnin hostí niv-
nická sportovní hala mladé zápasníky na 
soustředění, které pořádá oddíl Lokomo-
tiva Krnov. Kdysi výhradně krnovská akce 
nabrala mnohem větších rozměrů. Kempu 
se rok co rok účastní více zápasníků z klubů 
celé republiky. Kemp absolvují borci již zmí-
něného Krnova, Ostravy, Prahy, Olomouce, 
Hodonína i domácí Nivničané. Pořadatelé i 
trénující zápasníci si zázemí nivnického zá-
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Jaroslav Mahdal a speciálně zápasu a starší Šampionát prošel bez jediné porážky a při- Vítkovicích získal titul vicemistra republiky ve

titul. Ten se mu ale podařilo urvat o týden 
později v Hradci Králové ve volném stylu. 
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pasu nemůžou vynachválit, moc se jim 
líbí servis hotelu Savary i péče a pozor-
nost starosty.

V roce 2019 pořádal nivnický klub 
společné soustředění s pražským od-
dílem Vyšehrad, na slováckých Kopán-
kách. Společnou akci absolvovali i letos 
v krásném prostředí šumavských lesů. 
Zdá se, že spolupráce s pražským oddí-
lem nabírá na síle, což je dobré pro oba 
kluby. Trenéři se znají ještě z mládí a ces-
tu k sobě si brzo našli i mladí zápasníci.

Takovou tou pomyslnou třešničkou 
na dortu je pro nivnické domácí Memori-
ál Václava Hromčíka. Již pětkrát na tomhle 
turnaji mladí zápasníci rozduněli žíněnky. 
Turnaj se stal velmi oblíbeným pro všech-
ny, co se ho kdy zúčastnili. Ryze přátelskou 
slováckou atmosféru i poměrně kvalitní 
startovní pole si všichni každým rokem 
pěkně užívají. Na soutěž zajíždí kluby Pra-
hy, Ostravy, Hodonína, Prostějova, Třince, 
Nového Jičína nebo slovenského Trenčí-
na. Oddíl se snaží turnaj pokaždé něčím 
zpestřit a zkvalitnit. Proto mají sportovci 
i diváci možnost zhlédnout vystoupe-
ní mažoretek nebo přivítat takovou le-
gendu, jako byl na posledním turnaji 
olympijský medailista a mistr světa 
Jozef Lohyňa. I taková zápasnická cele-
brita vyjádřila svůj obdiv a uznání nad 
prací a výsledky zápasníků z Nivnice. 
Pochvalná slova od něho zazněla i na 
sportovní úroveň zápasů na téhle akci.

Nivnický oddíl musel taky nutně za-
čít i s obnovou nebo inovací prostředků, 
potřebných na trénování. Zakoupila se 
nová kvalitní žiněnka, bulharské pytle, 
posilovací lana a klub pevně věří i s výstav-
bou nové, speciální zápasnícké haly.

Současná situace není pro sportovce 
příznivě nakloněna a bez soutěží je ten-
hle tvrdý sport velmi ochuzen. Všichni ale 
pevně věří, že to nebude dlouho trvat a 
mladí borci budou opět vozit cenné kovy 
z republikových i mezinárodních soutěží. O 
to tvrdší přípravu teď absolvují, aby byli na 
tyhle soutěže co nejlépe připraveni.

Všechno, o čem jste se v tomhle člán-
ku nedočetli, najdete na klubovém webu 
www.nivnicezapas.wgz.cz<http://www.
nivnicezapas.wgz.cz/>, na Facebooku Zá-
pasnický oddíl - TJ Nivnice, nebo You Tube 
pod TJ Nivnice zápas či Filip Jozefák. Zde 
můžete zhlédnout spoustu videí z turnajů a 
přípravných kempů.

Nivničtí zápasníci se těší na každého 
svého příznivce a jsou rádi za každou pod-
poru a povzbuzení.

za oddíl zápasu P. Jozefák
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za oddíl zápasu P. Jozefák
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ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA J. A. K. NIVNICE
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PROJEKTOVÉ DNY V MATEŘSKÉ ŠKOLCE
V mateřské školce opravdu nezahálíme za poslední měsíc jsme stačili navštívit Podzimní výstavu v Besedě, statek Horní Dvůr Luhačovice, 

proběhl u nás projektový den „V Nivnici“, kde jsme se seznámili díky pí. Mahdalové s našim místním krojem a jeho součástmi. Vše vám přinášíme 
ve fotoreportáži 

KV
ve fotoreportáži 

KV
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Píše se 1. září 2019 a na nádvoří dolní 
školy Základní školy J. A. Komenského v Niv-
nici žáci, učitelé a rodiče vítají nový školní 
rok 2019/2020. Byl to rok velmi neobvyklý a 
všichni na něj budeme ještě dlouho vzpomí-
nat.

Vážení a milí, 
září je pro školáky velmi důležitý měsíc. 

Začíná nový školní rok, který všichni vyhlíží se 
značným očekáváním, co zajímavého jim při-
nese. Je to však také měsíc bilancování udá-
lostí a výsledků vzdělávání uplynulého škol-
ního roku. Ráda bych se opět po roce ohlédla 
zpět a krátce zhodnotila dění v minulém škol-
ním roce, který byl na události skutečně velmi 
bohatý a z našich myslí jen tak lehce nezmizí.

Po dramatickém školním roce 2018/2019, 
kdy jsme ve škole čelili řadě technických ha-
várií zastaralých školních budov, jsem dou-
fala, že rok 2019/2020 bude o něco klidnější. 
Ale jak se říká, člověk míní – život mění. Uply-
nulý školní rok byl doslova divokou jízdou na 
toboganu, jednu dramatickou událost střída-
la druhá. 

Ale pěkně popořádku. 

Co se podařilo a jaký byl školní rok 

2019/2020?

Nivnická škola patří k největším v okrese, 
její chod zajišťuje 57 zaměstnanců. 

Školní rok 2019/2020 byl rokem otevírá-
ní nových tříd a oddělení. V mateřské škole 
se celkem vzdělávalo 108 dětí v pěti třídách. 
Přibyla nová třída Myšky, její krásné nové 
prostory přivítaly nejmladší děti, některé do-
konce i dvouleté. V základní škole bylo také o 
třídu víc, a to na dolní škole. 

Dohromady jsme měli v šestnácti třídách 
323 žáků. Protože byl velký zájem o školní 
družinu, vytvořili jsme podmínky pro otevře-
ní nového oddělení a uspokojili jsme všech-
ny přihlášené žáky. Ve školní družině bylo ve 
třech odděleních zapsáno 79 žáků.

Sotva v září žáci usedli do lavic a učite-
lé začali s opakováním učiva, došlo hned v 
druhém zářijovém týdnu v budově horní 
školy k rozsáhlé havárii, která nám zkom-
plikovala provozní podmínky téměř na dva 
měsíce. Zastaralé odpadní potrubí školní 
jídelny nevydrželo a odpad znečistil pro-
story o patro níže umístěné školní družiny 
a žákovských dílen. Paní kuchařky musely 
vařit v nouzových podmínkách, žáci z dru-
žiny přebývali v náhradní učebně. Začaly 
náročné opravy. Ještě před začátkem škol-

ního roku ve školní jídelně proběhla plánova-
ná oprava elektroinstalace. Během roku jsme 
museli kompletně opravit obklady ve skladu 
zeleniny a ovoce. Byly obnoveny některé spo-
třebiče, např. byl opraven varný kotel, zakou-
pena elektrická pánev a repasovaný konvek-
tomat. 

Další opravy probíhaly v budově údržby, 
kde sídlí pan školník. Budova byla dlouho-
době v havarijním stavu. Na jaře jsme opra-
vili kabinet fyziky a tělesné výchovy v horní 
škole. Kompletní opravou a modernizací 
prošla učebna v bočním traktu dolní školy, 
kde probíhá výuka hry na hudební nástroje. 
Nově zde bude odborná učebna anglického 
jazyka. Průběžně jsme čelili dalším dílčím 
opravám. Nezaháleli jsme ani v létě, kdy na 
řadu přišlo malování, renovace nátěrů dveří, 
rozšířili jsme chodník u zadního vchodu hor-
ní školy a zastřešili vstup do boční učebny v 
dolní škole. 

V rámci fi lozofi e Komenského usilujeme 
o pestrou vzdělávací nabídku, která žáky za-
ujme a přispěje k jejich všestrannému rozvoji. 
Běžné vzdělávací aktivity doplňujeme o další 
činnosti, exkurze, besedy, poznávací výlety 
aj. Při škole pracovalo 15 kroužků, ve kterých 
žáci mohli rozvíjet své zájmy. Realizace do-
tačního projektu „Šablony II“ nám umožnila 
vést některé vyučovací hodiny a projektové 
dny ve spolupráci s odborníky z praxe, což 
bylo pro žáky zajímavé zpestření. Na podzim 
jsme ve škole v rámci projektu „Cesta za J. A. 
Komenským“ uspořádali unikátní besedu 
pro veřejnost „Odkaz Komenského v umění“. 
Beseda měla velký ohlas, pozvání přijala a se 
zajímavým příspěvkem vystoupila ředitelka 
NPMK v Praze PhDr. M. Pánková. V listopadu 
proběhl celoškolní projekt u příležitosti výro-
čí 30 let od sametové revoluce. Pěvecký sbor 
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SLOVO ŘEDITELKY ŠKOLY K ZAČÁTKU ŠKOLNÍHO ROKU 2020/2021
nacvičil nové pís-
ně a zpestřil svým 
krásným vystou-
pením vánoční 
jarmark žáků horní 
školy. Všechny události bedlivě sledovala a 
popsala redakce školního časopisu Čaproš. 
Pilní jsme byli v e-twinningu, v mezinárodní 
jazykové spolupráci škol. Vznikla řada zají-
mavých projektů, ale hlavně si žáci procvičili 
angličtinu prakticky, když komunikovali s 
žáky z jiných zemí. Jsme moc rádi, že se nám 
podařilo navázat spolupráci s polskou školou 
v Lešně. Probíhala výuka s rodilým mluvčím 
a navštívili jsme vánoční Vídeň. Pro podporu 
informační gramotnosti žáků jsme pořídili 
20 výukových notebooků. Velkou pozornost 
jsme věnovali také dalším gramotnostem. 
Proměnou prošla v rámci dotačního titulu 
Ministerstva životního prostředí školní zahra-
da horní školy, kde byla zřízena biotopická 
stanoviště a mobilní venkovní učebna. Z do-
tací Zlínského kraje jsme vybavili školní díl-
ny nářadím. Dílny doslova ožily, žáci vyrobili 
několik zajímavých výrobků. Polytechnická 
výchova má u nás zelenou. 

Chceme, aby naši žáci byli dobře připra-
veni do života i pro přestup na střední školu. 
V přijímacím řízení na střední školy naši žáci 
opět zazářili, přestože podmínky pro přípra-
vu neměli snadné. Maturitní obory bude stu-
dovat 78 % deváťáků. 

Nejtěžší záležitostí uplynulého školního 
roku bylo vyrovnat se s distančním vzdě-
láváním po dobu uzavření školy od 11. 3. 
2020. Naše škola v tomto obstála na jednič-
ku s hvězdičkou. Neuvěřitelně rychle jsme 
zavedli do užívání online výuku prostřed-
nictvím Microsoft Teams a tak se žáci mohli 
se svými učiteli a spolužáky setkávat alespoň 
přes obrazovku. Předávání informací a úkolů 

í 
í 
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Zahájení školního roku 2020/2021 proběhlo netradičně – online. Z důvodu karantény většiny pedagogů bylo hned od 1. 9. 2020 pro celou 
základní školu zavedeno distanční vzdělávání. Třídní učitelé přivítali své žáky na dálku, v programu Teams. Přestože bylo zahájení letos jiné, 
mělo slavnostní nádech, zazněla hymna i proslov paní ředitelky. Hodně úspěchů v novém školním roce a brzký návrat do školních lavic!

včetně řešení měla škola precizně a funkčně 
nastaveno. Žáci i rodiče přesně a včas věděli, 
jaké učivo se probírá a které úkoly mají být 
splněny. Ti, kteří přistoupili k výuce na dálku 
zodpovědně, se snadněji zapojí do běžného 
učebního rytmu. 

Přestože bylo organizováno méně sou-
těží a olympiád, naši žáci dokázali přivézt 
krásná ocenění. Dokonce jsme získali čestné 
uznání v celostátní soutěži „Komenský a my“. 
Úspěchy žáků jsme ocenili pochvalami, Niv-
nickým oříškem a knihami. 

Poděkování za výbornou spolupráci pat-
ří nivnickým spolkům a organizacím, které s 
naší školou spolupracují. Zejména děkuji Na-
daci Dr. Kachníka za součinnost při šíření my-
šlenek Komenského a výchově dětí k lidovým 
tradicím. Vynikající spolupráce je s místní 
farou a Otcem Zdeňkem při výuce nábo-
ženství. Největší poděkování za spolupráci 
patří v tomto roce rodičům, kteří své děti 
podporovali při distančním vzdělávání.

Změny zaznamenal i náš pedagogický 
sbor. V základní škole jsme přivítali Mgr. Ve-
roniku Adamcovou, Mgr. Miroslavu Mikul-
covou a Mgr. Petra Hejdu. Do školní družiny 
nastoupila Bc. Nikola Chovancová. Učitelský 
sbor se obnovil také v mateřské škole, kam 
nastoupila Bc. Lucie Flasarová, Eliška Sto-
jaspalová, Ing. Eva Koktavá, Mgr. Martina Ul-
číková a Hana Trtková.

Jak jsem již uvedla, v předchozí roli škol-
ní inspektorky jsem poznala činnost mnoha 
škol a mohu s jistotou říci, že naše nivnická 
škola patří k těm nejlepším. Nejen výsledky, 
ale i průběh vzdělávání jsou u nás ve škole 
vynikající. A za to patří pedagogům velké 
poděkování. Že svou práci výborně zvládají, 
je patrné ze spokojenosti žáků a jejich rodičů.

Co připravujeme pro další školní rok? 

Budeme mít více žáků a opět přibude tří-
da na dolní škole. Současní druháci se rozdělí 
do dvou tříd, výuka v menším kolektivu bude 
efektivnější. 

Budeme pokračovat v projektech, do 
kterých jsme zapojeni. Při realizaci „Šablon 
II“ využijeme extrakurikulární aktivity, v rám-
ci projektu „Erasmus+“ podpoříme jazykové 
vzdělávání pedagogů formou studijních po-
bytů v zahraničí a z projektu „Dílny nás baví“ 
dovybavíme školní dílny. Budeme kvalitně 
vyučovat a pokračovat v nastaveném rozvoji 
školy. V listopadu uctíme osobnost Komen-
ského, připomeneme si 350 let od jeho úmrtí. 

Hlavně se budeme z našich žáků snažit y-
m 

-
-

-
a
á 
y, 
e 
é 
í, 

ů.

Hlavně se budeme z našich žáků snažit

ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 2020/2021

vychovat slušné a zodpovědné osobnosti, 
které budou na svou školu a obec pyšní. Ško-
la má silný vzdělávací potenciál, počet žáků je 
vysoký a stále jich přibývá. 

Naše škola je v mnohých oblastech pří-
kladem dobré praxe, mluví se o ní daleko za 
hranicemi obce. Budeme dál usilovat o dobré 
jméno, abychom všichni mohli být na naši 
školu hrdí.

Do nového školního roku přeji všem 
mnoho optimismu, pedagogům tvořivost a 
zajímavé nápady, rodičům trpělivost, žákům 
houževnatost, prvňáčkům úspěšný první 
školní rok a všem hlavně pevné zdraví. 

PhDr. Šárka Mikesková, ředitelka školy

y p p y p
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Naši prvňáčci se konečně dočkali! Ve čtvrtek 10. září se otevřela 
základní škola a pro prvňáčky nastal slavnostní den. Nasadili si aktov-
ky a poprvé vyrazili do školy. Čekala na ně krásně vyzdobená třída a 
hodně dárečků. Proběhlo slavnostní šerpování, přivítání s paní učitel-
kou a paní ředitelkou. 

Základní škola

I. A Mgr. Jana Formánková 
I. B Mgr. Lenka Miškarová 
II. A Mgr. Karla Berecka 
II. B Mgr. Marcela Bochinová 
III. A Mgr. Ivana Karlíková 
III. B Mgr. Veronika Zetková 
IV. A Mgr. Jitka Jančová 
V. A Mgr. Jana Martináková 
V. B Mgr. Jarmila Basariková 
VI. A Mgr. Hana Strommerová 
VI. B Mgr. Miroslava Mikulcová 
VII. A Mgr. Ondřej Maňák 
VII. B Mgr. Renata Charvátová 
VIII. A Ing. Věra Kročová 

SLAVNOSTNÍ PŘIVÍTÁNÍ PRVŇÁČKŮ 10. ZÁŘÍ

TŘÍDNICTVÍ VE ŠKOLNÍM ROCE 2020/2021

p

Byl to den opravdu slavnostní, dokonce přijela i Česká televize, 
která odvysílala reportáž, živý televizní vstup a rozhovor paní ředitel-
kou ve Studiu 6 na ČT 1 a ČT 24 a v Událostech v regionu. Přímý odkaz 
na televizní vysílání je na webových stránkách školy. 

Prvňáčkům přejeme, ať se jim ve škole líbí!

VIII. B Mgr. Jitka Miklášová 
IX. A Mgr. Andrea Miškarová 
IX. B Mgr. Yveta Michalcová 

Školní družina

I. odd. Mgr. Jana Solníková 
II. odd. Bc. Nikola Chovancová 
III. odd. Markéta Kubišová 

Mateřská škola 

Myšky Ing. Eva Koktavá, Hana Trtková 
Sluníčka Mgr. Marie Vaculová, Eliška Stojaspalová
Včelky Bc. Kateřina Martináková, Simona Pavelková
Berušky Mgr. Hana Damborská, Marcela Pakostová, Bc. Lucie Flasarová 
Motýlci Bc. Kateřina Volná, Bc. Gabriela Beníčková
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V minulém čísle Nivnických novin jsme informovali o tom, 
co všechno se v naší škole děje mimo klasické vyučovací hodiny. 
Představili jsme vám eTwinningové projekty, které v loňském roce 
probíhaly. Ukončené projekty mohou žádat o certifi kát kvality - 
Quality Label. Tato značka kvality je udělována učitelům s vynika-

jícími projekty eTwinning. Naznačují, že projekt dosáhl určitého 
národního a evropského standardu. Dva naše projekty tuto pres-
tižní cenu získaly! Jedná se o projekty uskutečněné ve třídě 6.B. 
Máme radost a věříme, že úspěch nás motivuje k dalším výbor-
ným projektům. 

CERTIFIKÁT KVALITY

ným projektům. y y j y ý p j

Ve čtvrtek 10. září proběhl na školní zahradě u budovy horní školy 
den otevřených dveří. Paní zahradnice představila fl óru jednotlivých 
přírodních biotopů a paní ředitelka představila projekty, které umož-
nily školní zahradu revitalizovat. Nová školní zahrada nabízí žákům 
krásné prostředí pro zajímavé přírodovědné aktivity a relaxaci.

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ NA ŠKOLNÍ ZAHRADĚHRADĚ



TRNKY

FOTOREPORTÁŽ 
Setkání rodáků 70-níci, 13. 6.13 6

kání rodáků 70-níci, 13. 66..
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Nachystajte štamprle a na povidla hrnky,
neb venku od žní dozrávajú švestky, čili trnky.
Každý ví, že sliovicú ide červa vypáliti,
avšak trnka má pro zdraví více širé využití.
Blahodárně púsobijá na ledviny a játra,
aj na orgán srdca, jehož krevní oběh chátrá.
Umijá sehrát podstatnú rolu,
při trávení, a to neenom cholesterolu.
Aj do střev, když sa trnky z vrchu nacpú,
dokážú uvolnit aj zatvrdlú zácpu.
Obsahujú totiž vlákninu a pektiny,
čímž krom stolice splavijá aj toxiny.
Pozor ale na trnkové pojídání smělé,
když rovnováha vápníku není nastolena v těle.
Kyselina šťavelová totiž není kámoška vápníku a kostí
a tu například špenát a právě aj trnka hostí.
Dále pomáhajú mírnit revma a též dnu,
tehdy však ať dotyční se štamprlama moc neblbnú.
Ke sliovici dává čínská meducína jediné povolení,
když na podzim, v období plic, vnikne do nich nachlazení.
Pit sa dá aj odvar z listí,
kerý působí na ono revma, na metabolické poruchy a aj cévy čistí.
Z trnek děláme povidla, kompoty či jich sušíme,
a zavládne-li šárka, pak už leda na dřevě z trnky udíme.

JJSP



FOTOREPORTÁŽ 

Letní kina, 3. - 4. 7. a 28. 8.
– první červencový víkend se promítal fi lm pro děti „Sněžný kluk“ a 

pro dospělé „Přes prsty“. A zahraničním fi lmem „Zrodila se hvězda“ 

jsme se s prázdninami rozloučili.

Setkání rodáků 50-níci, 28. 8.

První svaté přijímání, 30. 8.

Vítání občánků, 29. 8.
p
jsme se s prázdninami rozloučili.

Setkání rodáků 50 níci,, 28. 8.

čánků, 29. 8.

První svaté pppppřijjjjjímání,,, 30. 8.
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EKOLOGICKÉ OKÉNKO   
SOUTĚŽ „O KERAMICKOU POPELNICI“
Soutěž organizuje Zlínský kraj ve spoluprá-
ci s fi rmou EKO-KOM a.s., letošní výsledky 
byly slavnostně vyhlášeny 7. září 2020 v 
Bystřici pod Hostýnem. 
Soutěž „O keramickou popelnici“ hodnotí 
množství vytříděného komunálního odpadu 
v jednotlivých městech. Hlavním ukazatelem 
je množství vytříděného plastu, papíru, skla, 
nápojového kartonu a kovu na jednoho ob-
čana v kilogramech.
V letošním ročníku se díky, třídění odpadů 
vás občanů, umístila na 4. místě i naše obec 
v kategorii obce od 1501 do 15000 oby-
vatel. Třetí příčku obsadila obec Bánov 
a pro úplnost dodávám, že vítězem naší 
kategorie bylo město Luhačovice. Další 
obce Východního Slovácka soutěžily v 
kategorii obcí od 501 do 1500 obyvatel a 
na třetím místě se umístila obec Korytná, 
na čtvrtém pak obec Suchá Loz. Vítězem 
této kategorie se stala obec Vigantice.
„Na jednoho obyvatele Zlínského kraje 
připadlo za loňský rok 22,5 kg vytříděné-
ho papíru, takřka 14 kg plastů, 13 kg skla 
a 0,3 kg nápojových kartonů. Celkově se 
jedná o téměř 50 kg v přepočtu na jed-
noho obyvatele kraje, což je meziroční 
nárůst o bezmála 3 kilogramy oproti roku 
2018. Celkové výsledky kraje zůstávají sice 
pod celorepublikovým průměrem, z dlou-
hodobého pohledu ale vytříděné množství 
využitelných složek odpadů z domácností 
v kraji každoročně narůstá. Např. před 14 
lety byla průměrná výtěžnost papíru, plas-
tů, skla a nápojového kartonu na obyvatele 
zhruba poloviční,“ upřesnila Martina Filipo-
vá, ředitelka Oddělení regionálního provo-
zu společnosti AOS EKO-KOM, a.s.
Aktuálně se na území Zlínského kraje na-
chází více než 18 tisíc barevných kontej-
nerů a malých nádob umístěných přímo 
u domů. Největší podíl tvoří nádoby na 
plasty a na sklo. Do systému EKO-KOM, 
který ve spolupráci s obcemi a městy 
zajišťuje zpětný odběr a využití obalo-
vého odpadu, je v kraji zapojena drtivá 
většina obcí - celkem 307. Na třídění 
odpadů se tak může podílet 100 pro-
cent obyvatel kraje. 
OCENĚNÍ JE ZÁSLUHOU VŠECH OB-

ČANŮ, KTEŘÍ TŘÍDÍ – DĚKUJEME.

místostarostka obcemístostarostka obce
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OŠETŘENÍ LÍPY 
Určitě si někteří z vás, občanů, všimli, že v pátek 11. září se 
„něco“ dělo kolem lípy, která v minulosti byla na Vánoce krásně 
nazdobena a zářila do širokého okolí. Ano, i stromy potřebují 
někdy zásah, aby vydrželi na stanovišti co nejdéle, i když jim 
stanoviště neposkytuje ideální růstové podmínky.
Naše krásná lípa byla podrobena tomografu a odbornému 
posudku, na základě kterého byl proveden zdravotní řez, dále 
lokální redukce větví z důvodu stabilizace stromu a byla instalována dynamická vazba v horní části 
koruny. Odborné práce provedla společnost ARBORISTIKA, Prakšice.
Další „zdravotní prohlídka“ ji čeká v roce 2024. Další „zdravotní prohlídka  ji čeká v roce 2024. 
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Ošetření lípyOšetření lípy
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